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REGION Na dobu vánoč-
ních svátků a příchodu 
nového roku vydali mete-
orologové několik výstrah. 
Počty hasičských výjezdů 
potvrdily, že nebyly liché. 
Od uzávěrky posledního 
čísla (10. prosince), do uzá-

věrky tohoto čísla (7. led-
na) bylo jen na Sedlčansku 
evidováno 64 událostí.

Tři z těchto událostí byly 
požáry. Hned 11. prosince 
hořela garáž ve Vojkově, 
části Zahrádka. Podle infor-
mací tiskové mluvčí hasičů 

SEDLČANY Každotýdenní 
páteční schůzka kluků a ho-
lek z oddílu TOM Jeleni mi-
nulý týden vypadala jinak, 
než jsou zvyklí. Rozhodli 

se totiž opět pomoct při 
tradiční Tříkrálové sbírce 
v Sedlčanech. V kostýmech 
Kašpara, Melichara Baltaza-
ra chodili od domu k domu, 

SEDLČANY Tři dny před 
Štědrým dnem otřásla 
Českou republikou zpráva 
o vraždění v hlavní budo-
vě Filozofi cké fakulty Uni-
verzity Karlovy v Praze. 
Tragické zprávy vzápětí 
obletěly celý svět. Palacho-
vo náměstí, kde k masakru 
došlo, je dosud zahaleno 
černými prapory. 

„Nemáme zprávy, že 

by se událost nějak přímo 

dotkla kohokoliv z našeho 

města či z okolí. Je nám ale 

nesmírně líto všech obětí 

i zraněných a jejich rodin,“ 
sdělil k tragédii starosta 
Sedlčan Ivan Janeček. Stu-
dentů a absolventů fakulty, 
která vzdělává mimo jiné 
historiky, lingvisty, peda-
gogy, psychology, etnology 
či pracovníky veřejné sprá-
vy, žije na Sedlčansku ně-
kolik desítek. Nejen je zprá-
va o vraždění na univerzitě 
hluboce zasáhla. „Je to pro 

mě, jako kdyby někdo vy-

střílel sedlčanský kostel,“ 
řekl k událostem historik 
Tomáš Zouzal, který je 

VYSOKÝ CHLUMEC Od za-
čátku roku mohou oby-
vatelé s trvalým pobytem 
ve správním území Vyso-
kého Chlumce žádat o do-
taci na výstavbu domovní 
čistírny odpadních vod. 
V případě splnění něko-

lika podmínek může ža-
datel získat dotaci na vý-
stavbu čističky až ve výši 
35 000 Kč. Zájemci mohou 
podávat žádosti na přede-
psaném formuláři do 30. 
listopadu tohoto roku.

-mf-

Symbol obce 
byl ukraden

SEDLČANY Na prosinco-
vém veřejném zasedání 
zastupitelstva města Sedl-
čany byl jedním z projed-
návaných bodů partici-
pativní rozpočet na rok 
2024. Participativní rozpo-
čet umožňuje občanům 

využít vyčleněný objem 
peněz z rozpočtu města 
na uskutečnění projektů, 
které si lidé sami předloží 
a vyberou.

V novém návrhu jsou 
dvě varianty participativ-
ního rozpočtu a v jedné 

Lidé byli příjemní a kasička 
se rychle naplnila, říkali 
dobrovolníci o Tříkrálové sbírce

KRCHOV Neznámí pachatelé 
zcizili okolo silvestrovské 
noci téměř dvoumetrovou 
dřevěnou lebku, která zdo-

bila vesničku od září 2016. 
Autorem dřevořezby je Jana 
Busch. Událost šetří policie. 

Sabina Motrincová

kde zazpívali a prosili o pří-
spěvek na charitu – stejně 
jako vloni pro domácí hos-
pic Křídla.

Pokračování na straně 2

Hasiči se za poslední 
čtyři týdny nezastavili

Terezy Sýkory Fliegerové 
bylo nasazeno několik vod-
ních proudů, uvnitř byly 
tlakové láhve a vozidlo. 
„Událost se obešla bez zra-

nění, škoda byla předběžně 

vyčíslena na jeden milion 

Městys významně 
podporuje budování 
domácích čističek

Tragédie pražských událostí 
rezonovala i na Sedlčansku

Pokračování na straně 3

s fakultou spojen od roku 
2006. „Těžko se k tomu 

něco říká. Najednou přesta-

nete normálně vnímat čas 

a prostor. Máte před očima 

chodby a schodiště fakulty 

a říkáte si, jak to tam asi teď 

proboha vypadá.“

Na Církvičce v obou 
kaplích před vstupem 
na hřbitov bylo zřízeno 
pietní místo obětem masa-
kru. Svíčky na něm hoře-
ly po celé vánoční svátky 
i po Novém roce a hoří zde 
až do dnešních dnů.      -bv-

Nový návrh participativního 
rozpočtu měl dvě varianty

z nich je uvedeno, že podá-
vání jednotlivých nápadů 
se mohou účastnit jenom 
obyvatelé Sedlčan. „My 

jsme ale přesvědčeni o tom, 

že s nápady může přijít 

a předložit je i kdokoliv 

Pokračování na straně 2

VYSOKÝ CHLUMEC/SEDLČA-

NY Na konci prosince čle-
nové Nadace S-B, jejichž 
snahou je každoročně 
fi nančně podpořit někte-
rého z handicapovaných 
občanů žijících v regionu, 

Dar Nadace S-B bude 
využit na rekonstrukci 
koupelny

nebo vybranou organiza-
ci, předali svůj již čtvrtý 
darovací list. Tentokrát 
měl hodnotu 127 930 ko-
run a byl pro Petra Cihel-
ku z Vysokého Chlumce, 

Pokračování na straně 5
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Pokud ale na někoho 
králové nezaklepali, nezna-

Lidé byli příjemní a kasička 
se rychle naplnila, říkali 
dobrovolníci o Tříkrálové sbírce

Dokončení ze strany 1 mená to, že by nemohl při-
spět. Kasičky na příspěvky 
se ve městě až do 14. ledna 

nacházejí v informačním 
centru, knihovně a muzeu. 
„Moc děkuji všem dobrovol-

níkům z oddílu Tom Jeleni, 

farníkům a dětem, kteří 

se podíleli na koledování. 

Získané prostředky budou 

sloužit prospěšným účelům. 

Návštěvou domácností také 

koledníci mnohdy přinesli 

radost. Díky patří i zaměst-

nancům městských orga-

nizací za ochotu přijmout 

stacionární pokladničku,“ 
říká koordinátorka sbírky 
Jaroslava Švejdová.

Tomíci se sbírkou po-
máhali už poněkolikáté 
v řadě. „Jsem nadšený, že 

jsem mohl přispět k dobré 

věci tím, že jsem vybíral pe-

níze pro hospic Křídla. Vě-

řím, že každý malý příspě-

vek může pomoci těm, kteří 

to potřebují, a je skvělé být 

součástí podpory pro něco 

tak důležitého. Lidé byli 

příjemní a kašička se rych-

le plnila,“ tvrdí člen oddílu 
Hynek Heger.    Filip ŠpaleDobrovolníci z oddílu TOM Jeleni

jiný, vůbec nemusí mít s na-

ším městem nic společné-

ho,“ říká starosta Sedlčan 
Ivan Janeček a dodává: 
„I ten, kdo tudy jenom pro-

jíždí, může mít dobrý ná-

pad, například si všimne, že 

nám tu něco chybí. A i když 

bychom pominuli tyto oso-

by, máme tady ještě další 

skupiny lidí. Jsou to třeba 

studenti, kteří v Sedlčanech 

sice nemají trvalé bydliš-

tě, ale bydlí na internátech 

a prožívají tady kus svého 

života. Také oni mohou při-

nést ze svých domovských 

Nový návrh participativního 
rozpočtu měl dvě varianty

Dokončení ze strany 1 míst nápad. Jsou tady i další 

lidé, kteří nemají v Sedlča-

nech zapsané trvalé bydliš-

tě, ale v současné době tady 

žijí. Ani ti by se nemohli 

zúčastnit participativního 

rozpočtu, protože nejsou 

ofi ciálně zdejšími občany.“ 
Starosta připomněl, že je 
ještě třetí skupina, do které 
spadají lidé, kteří nejsou 
sice občany Sedlčan, ale 
mají tady nemovitost, a ta 
městu přináší určité fi nanč-
ní prostředky do pokladny. 
„Proč by se i oni nemohli 

zúčastnit participativního 

rozpočtu? Třeba by to pro 

ně mohl být podnět k tomu, 

aby se zde jednou usadili 

a měli v Sedlčanech trvalé 

bydliště,“ míní Ivan Jane-
ček.

Rada města nakonec při-
jala variantu s podmínkou 
podání návrhu pouze pro 
obyvatele města Sedlčany, 
zatímco například v Brně 
může projekt navrhnout 
kdokoliv, kdo se ve městě 
nějakým způsobem zdržu-
je. Žije zde, pracuje, podni-
ká nebo studuje. Minimální 
věková hranice pro navr-
hovatele je patnáct let.

David Myslikovjan

DUBLOVICE Obecní příjmy 
jsou pro letošní rok pláno-
vány ve výši zhruba 24,6 
mil. Kč a výdaje 27,7 mil. 
Kč. Dublovický rozpočet je 
tedy plánován jako schod-
kový s celkovou ztrátou 

3 087 700 Kč, nicméně v něm 
nejsou započítány některé 
případně schválené dotace, 
které mohou jeho výši ještě 
příznivě ovlivnit.

Na výdajové straně se 
v letošním rozpočtu mimo 

jiné počítá se stavebními 
investicemi do budovy 
místní základní a mateřské 
školy, nákupem budovy 
České pošty, instalací foto-
voltaiky a dalšími investi-
cemi.                              -mf-

Děkuji manželovi Pepovi, dceři Lence, synovi Mirkovi 
a Monice, vnukovi Davidovi a Míše, vnukovi Markovi 
a Kristýnce, pravnukům Sebíkovi a Josefínce a sestře 

Janě za pomoc při zvládání mé nemoci.
Bohumila Čejdová

Obec plánuje schodkový rozpočet

KAMÝK NAD VLTAVOU V této 
rubrice budeme předsta-
vovat kamýcké zastupite-
le. Dnes má slovo starosta 
Petr Halada, který je v za-
stupitelstvu úctyhodných 
osm volebních období.

Odkdy žijete v Kamý-

ku nad Vltavou?

Od roku 1990.

Co vás v obci štvalo 

a co už neštve?

Vybavení a stav budov 

mateřské a základní školy.

Je snad něco, co vás 

štve pořád?

Stav místních komunikací.

Co se i vaším přispě-

ním změnilo k lepšímu?

Vybavení učeben a vý-

stavba nových bytů.

Jaké je vaše hobby?

Vaření a cestování.

Co vás drží, abyste žil 

právě v této obci?

Prima lidi kolem mne.

Kdybyste měl volné 

ruce, co byste chtěl v Ka-

mýku nad Vltavou změ-

nit?

Stav komunikací – není 

to o volných rukách, ale 

o penězích v rukách.

Chtěl byste něco do-

dat?

Usmívejme se na sebe, 

nic to nestojí, ale potěší.

Ptala se Hanka Synková

T I  N A Š I  Z Á S T U P C I . 

C O  O  N I C H  V Í M E ? 

K A M Ý C K É  –  T Y  V Á M 

P Ř E D S T A V Í M E  ( 1 )

Usmívejme se 
na sebe

REGION Až do 1. dub-
na bude možné v rámci 
k a m p a n ě  O d l o ž  m o -

bil v knihovně odevzdat 
v knihovně v Petrovicích 
a Klučenicích starý telefon.

Vysloužilé mobilní tele-
fony převezme nezisková 
společnost Remobil, která 
za každý z nich přispěje 
desetikorunovou částkou 
na aktivity Jedličkova 
ústavu a škol. Zajistí také 
jejich předání k odbor-
né recyklaci nebo využití 
na náhradní díly. Jedná se 
o společný projekt nezis-

kové organizace ASEKOL 
a Středočeského kraje. 

Staré vyřazené mobilní 
telefony spolu se správně 
vyplněným soutěžním ku-
ponem budou zařazeny 
do slosování o fi nanční 
poukázku na nákup knih 
podle vlastního výběru 
od společnosti Knihobot či 
vstupenky do galerií nebo 
muzeí ve Středočeském 
kraji. V rámci akce mezi se-
bou soutěží také zapojené 
knihovny (v počtu vybra-
ných telefonů).

Sabina Motrincová

Vysloužilý mobil 
může být ještě 
užitečný
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

REGION V novém roce se 
v regionu pokračuje s pro-
jektem Potravinové ban-
ky, která rozdává sociálně 
slabším občanům jídlo 
a drogerii.

Ve čtvrtek 4. ledna se 
uskutečnilo první letoš-
ní obdarování občanů 
na sedlčanském autobu-
sovém nádraží. Celkově 
to bylo v Sedlčanech již 
pošesté, když při předcho-
zím předvánočním předá-
vání byly dokonce rozdá-
ny dvě plné dodávky jídla 

a do balíčků organizátoři 
přidali vánoční cukroví, 
čímž se zapojila vedle ob-
chodních řetězců také roz-
vážková služba Rohlik.

Stejné akce se již konají 
také v Kamýku nad Vlta-
vou a v Krásné Hoře, ak-
tuálně se zapojuje Kosova 
Hora. Kosohorští zájemci 
se musí hlásit v Sedlča-
nech na sociálním odboru, 
ale následně budou prav-
děpodobně domlouvány 
rozvážky přímo do Kosovy 
Hory.                              -bv-

SEDLČANY Obchodní aka-
demie byla založena 1. září 
1993 při sedlčanském gym-
náziu. V devadesátých le-
tech se ukázalo, že regionu 
chybí škola ekonomického 
zaměření, která by studen-
ty připravovala nejen pro 
studium na vysoké škole, 
ale také pro praktickou čin-
nost (především adminis-
trativní). Podněty vzešly 
jednak od studentů základ-
ních škol a jejich rodičů, 
jednak od nově vzniklých 
fi rem. Proto začalo vedení 

gymnázia usilovat o ote-
vření obchodní akademie, 
což se za přispění před-
stavitelů města Sedlčany 
v krátké době podařilo. 
Vznikla státní střední od-
borná škola, jejíž studium 
je po čtyřech letech zakon-
čeno maturitní zkouškou.

Během své existence se 
obchodní akademie stala 
perspektivním oborem, kte-
rý vychovává kvalifi kované 
odborníky pro řadu ekono-
mických profesí. Absolvent 
je středoškolsky vzdělaný 

pracovník s všeobecným 
i odborným vzděláním nut-
ným pro výkon obchodně 
podnikatelských funkcí. 
Více než polovina absol-
ventů Obchodní akademie 
Sedlčany se hlásí na vy-
soké, vyšší odborné nebo 
jazykové školy. Ti, kteří se 
rozhodnou po maturitě 
nastoupit do zaměstnání, 
nachází často uplatnění 
v obchodu, účetnictví, ban-
kovnictví, pojišťovnictví 
nebo administrativě.

Lenka Lichtenbergová

Hasiči se za poslední čtyři týdny nezastavili
Dokončení ze strany 1

korun, příčina požáru je 

v šetření,“ uvedla.
Den před silvestrem ho-

řel osobní automobil v Kňo-
vičkách. Šlo o požár zřejmě 
delší dobu odstaveného 
automobilu. Škodu vyčísli-
li vyšetřovatelé na patnáct 
tisíc korun, příčinou bylo 
úmyslné zapálení. K prv-
nímu letošnímu požáru 
vyjeli hasiči hned na Nový 
rok ráno, když začalo ho-
řet uskladněné dřevo ve-
dle verandy u rodinného 
domu v Jesenici, část obce 
Boudy. Hořela terasa, začal 
hořet i přístřešek pergoly. 
„Majitelé požár uhasili před 

příjezdem ručním hasicím 

přístrojem, hasiči pak místo 

zkontrolovali termokame-

rou a dohasili. Škoda byla 

vyčíslena na 100 000 korun, 

příčina je v šetření,“ popsala 
Fliegerová.

Jednou byla 
třeba pomoc 
letecké 
záchranné služby

Devětkrát vyjížděli hasi-
či za toto období k doprav-
ním nehodám. Ve Vojkově 
došlo 14. 12. k nehodě 
dvou osobních automo-
bilů, údajně bez zranění, 
nicméně na místě byla 
ZZS a osoby kontrolovala. 
Den poté narazila v Hos-
tovnici dodávka do sloupu 

telefonního vedení, sloup 
zůstal částečně nad vozov-
kou v drátech. Situace byla 
předána správci telefonní 
sítě, nehoda se obešla bez 
zranění a vozidlo bylo po-
jízdné.

Následující den došlo 
v Křepenicích k doprav-
ní nehodě jednoho osob-
ního automobilu, 18. 12. 
byla namrzlá vozovka pří-
činou dopravní nehody 
dvou osobních automo-
bilů v Drážkově. Byly zde 
dvě zraněné osoby, hasiči 
je museli z vozů vyprostit 
a následně je předali ZZS. 
Další spolupráci se ZZS si 
vyžádala dopravní neho-
da osobního automobilu 
mimo komunikaci, ke které 
došlo ve Zberazi den před 
Vánoci.

Těsně po Vánocích, 
tedy 27. prosince, vyjíždě-
ly záchranné složky k do-
pravní nehodě hned tři-
krát. V Solopyskách došlo 
nejprve k dopravní neho-
dě osobního automobilu. 
Vyproštění nebylo třeba, 
jedna osoba přesto skonči-
la v péči ZZS. „Naše vozidlo 

cestou k předchozí doprav-

ní nehodě škrtlo o osobní 

automobil. Došlo k proraže-

ní nárazníku se škodou vy-

číslenou na pět tisíc korun. 

Jakmile je nehoda našeho 

vozidla, musí k tomu být za-

ložena událost,“ vysvětluje 

Tereza Sýkora Fliegerová.
Poslední dopravní neho-

da toho dne měla vážnější 
následky. Ve Vojkově byla 
jedna osoba sražena auto-
mobilem. „Na místě přistála 

letecká záchranná služba, 

která osobu transportovala 

do nemocnice,“ informova-
la Fliegerová. Naopak prv-
ní letošní nehoda se stala 
v Klučenicích 4. ledna. Šlo 
o dopravní nehodu dvou 
osobních automobilů, jed-
na osoba skončila v péči 
ZZS, na místě docházelo 
k úniku provozních kapalin.

Nejčastější 
výjezdy byly 
způsobené 
počasím

K technické pomoci 
byli hasiči ve sledovaném 
období přivolání dokon-
ce 48x. Nejprve byl 10. 12. 
v Osečanech nebezpečně 
nakloněný strom nad po-
zemní komunikaci. Nej-
větší nutnost odstranění 
stromů byla 21. prosince. 
Hasiči vyjížděli do obcí 
Drážkov, Týnčany, Lavič-
ky, Dublovice, Klenovice, 
Klučenice, Strážovice, La-
vičky, Líchovy, Nahoruby, 
Líchovy, Prosenická Lhota, 
Voltýřov a Klenovice. Ten-
týž den byl třeba zajistit 
také transport pacienta 
v lokalitě Šebáňovice.

Další popadané stromy 

bylo třeba odstranit v násle-
dujících dnech: 22. prosince 
v obcích Hrachov, Voltýřov, 
Násilov, Kamýk nad Vlta-
vou, Zvírotice, Krásná Hora 
nad Vltavou, Šebáňovice, 
Sušetice, Vitín, Velká, Ko-
sobudy a Sestrouň, 23. 12. 
na Předním Chlumu, v Mile-
šově, Koubalově Lhotě, Kře-
penicích a Sušeticích a ještě 
24. 12. ve Voltýřově, Podolí, 
Sedlčanech a Veletíně.

Na Štědrý den bylo nut-
né také odstranění nebez-
pečných stavů. V Nalžovi-
cích byl ohlášen doutnající 
drát vysokého napětí. Drá-
ty zde ležely na zemi, vo-
zovka byla neprůjezdná. 
Situaci nakonec řešil ČEZ.

Následujícího dne vyjíž-
děli hasiči k padlému stro-
mu v Podolí, 29. prosince 
byly další padlé stromy 
ve Skrýšově a Křepenicích, 
30. 12. v Osečanech. Také 
v letošním roce již mají 
hasiči za sebou odstraně-
ní stromů, konkrétně 2. 1. 
v Třebnicích, 4. 1. v Kleno-
vicích a 7. 1. v Rážkovech. 
Nakloněný strom nad vo-
zovku byl odstraněn také 
6. ledna v obci Osečany. 
Ve čtvrtek 4. ledna navíc 
hasiči zajišťovali transport 
pacienta v Číšťovicích.

Zvláštní počínání ha-
sičů sledovali  občané 
Krásné Hory nad Vltavou 
předposlední den minulé-

ho roku. Nejprve se čtyři 
houkající hasičská auta 
vydávala z obce směrem 
na Petrovice, aby se krát-
ce nato vracela poklidně 
zpět. Situace má ale jed-
noduché vysvětlení: „Na-

hlášena byla amatérská vy-

sílačka a hrozilo, že ji vítr 

utrhne ze střechy. Šlo ale 

o událost na soukromém 

pozemku, takže byla pře-

dána elektrikářům. Ke zne-

užití jednotky nedošlo, ale 

nezasahovala,“ popsala 
situaci Sýkora Fliegerová.

Podle vyjádření ně-
kterých občanů města 
šlo o ukázku toho, jak se 
marní čas hasičů a plýtvá 
penězi daňových poplat-
níků. „Pánovi se utrhnul 

někdy v týdnu čep pohonu 

antény. Ta se mu může te-

oreticky otočit a utrhnout 

kabely na té anténě. Nic 

jiného by se nestalo, maxi-

málně ještě ohnula nějaká 

tyč na anténě. Nikoho to 

neohrožuje, na nich jiné-

ho, než na funkci antény, 

to nemá vliv. Hasiče by 

hnal na žebříkách či ploši-

ně ve větru mu to zadarmo 

opravit, tedy zajistit, když 

to nikdo jiný teď za peníze 

dělat nechtěl. Tam mu pro-

fíci ze Sedlčan vysvětlili, že 

tohle mu hasiči rozhodně 

dělat nebudou,“ komento-
val na facebooku Jiří Volf.
Olga Trachtová Hadáčková

Potravinová banka 
pomáhá v regionu 
i v novém roce

Obchodní akademii 
bude letos třicet let
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V této nové rubrice budeme přinášet malý průřez tím, 
o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před třiceti lety. 
Dnes tedy vybíráme z prvního čísla roku 1994.
Svůj pravidelný provoz zahájila lékárna U Bílého lva 
v ulici 28. října. Investorem objektu bylo Stavební by-
tové družstvo spolu s Městským úřadem v Sedlčanech.

Český rozhlas odvysílal pořad Dobré jitro s podti-
tulem Posezení pod vánočním stromkem na náměstí 
v Sedlčanech. Průběh natáčení čtyřhodinového pořadu 
zhodnotil starosta města Jiří Burian: „Působila tu jistě 

předvánoční atmosféra. S velkou odezvou u samotných 

redaktorů se setkalo vystoupení Zdeňka Šimečka, Jaro-

slava Nádvorníka a Jiřího Páva.“ Místostarosta Miroslav 
Hölzel doplnil: „Zajišťovali jsme také příjem, evidenci 

a vyhodnocení telefonických odpovědí na soutěžní otáz-

ku. Volali sem lidé z celé republiky, asi 75 soutěžících, 

hodně ze severní Moravy a z jižních Čech, pouze asi pět 

telefonátů bylo ze Sedlčanska. Takže jsme se tu vůbec 

nenudili.“

Na Sedlčanské kotlině se jel závod trabantů v režii 
podnikatele Aleše Vinaře: „Původní nápad byl velmi 

prostý. Sejde se parta deseti lidí, každý si zakoupí oje-

tého Trabanta a v soutěži ho zruší. Bude to nejen zába-

va ale i záslužný čin ekologické aktivity, který přispěje 

k tomu, aby tyto dvoutakty dříve zmizely a neotravovaly 

ovzduší.“ Nakonec se ke startu sešlo 14 trabantů. Při-
spěli k tomu zejména majitelé a zaměstnanci autodílen 
a všichni, kdo mají k motoristickému sportu nějaký 
vztah. „Pobavili jsme v průběhu závodu nejen sebe, ale 

i přítomné diváky, jichž s sešlo víc, než jsme čekali. Atmo-

sféra soutěže byla dobrá, dokonce s účastí dvou Švýcarů. 

Na zdraví újmu nikdo neutrpěl a ani trabanty jsme nezru-

šili, jak se předpokládalo,“ dodal Vinař.
V Rozhovoru týdne se skaut a cestovatel Franti-

šek Robin Veselý vyznal: „Někteří lidé mi vyčítali, že 

jsem za cesty po světě utrácel peníze. Nepostavil jsem 

vilu a nemám vlastní auto. Ale poznal jsem svět. Kdo-

si moudrý řekl: Kolik zemí jsi procestoval, tolikrát ses 

lidsky obohatil. Nemohu tedy říct, že nic nemám. Na-

opak. Mám vzpomínky z cest, o kterých se říká, že je 

oheň nezničí a zloději neukradnou. Čím jsem starší, tím 

jsou zářivější…“ V povídání došlo i na ochranu příro-
dy: „Víš, lidé chodí do přírody, ale jako by neviděli nebo 

nechtěli vidět, že duby jsou nakaženy virózou, usychají 

jilmy, jedle, ale i běžné dřeviny jako je smrk a borovice. 

Příroda je nemocná a člověk jí odmítá podat pomocnou 

ruku… Chtěl bych, aby ten náš kraj, který je krásný, byl 

více poznán. Dělám pro to, co dovedu a mohu, v pro-

pagaci, turistice, ochraně přírody, ve skautingu, aby se 

lidé probudili a uvědomili si, že se jednou může stát, že 

budou mít jen pažitku za oknem či pelargonii a všech-

no ostatní, vegetace plná života a rozmanitosti, bude 

nenávratně pryč.“

Z Hořké linky (dnešní Černá kronika) jsme se mimo 
jiné dozvěděli, že silvestrovská veselice v hotelu Vlta-
van Sedlčany nebyla příliš veselá pro M. D.: „Té totiž při 

odpalování různých petard a světlic na sále zapadla jed-

na z těchto vymožeností přímo za výstřih halenky a způ-

sobila jí popáleniny na těle. Postižená musela vyhledat 

lékařské ošetření na chirurgickém oddělení zdejší NsP.“

V novoroční anketě se někteří Sedlčanští shodli 
na potřebě zlepšit ovzduší ve městě: „Toho kouře je 

ve městě už opravdu dost. Měli by s tím něco udělat.“ – 
„Přál bych si, aby město něco podniklo pro změnu topení. 

Když padne kouř dolů, a to bývá tady často, tak je tu hůře 

než v severních Čechách.“                                           -mk-

SVATÝ JAN Největší ná-
raz větru byl v prosinci 
na Svatojansku dle měře-
ní amatérské meteorolo-
gické stanice Miroslava 

Votruby dva dny před 
Štědrým dnem (17,4 m/s, 
tedy téměř 63 km/hod.). 
Podíváme-li se do tabulky, 
šlo o největší prosincový 
náraz větru za posledních 
dvanáct let. Pravda je, že 
v prosinci bylo větrno čas-
to a hodně.

Nejnižší naměřená teplo-
ta (-12,6 °C) byla druhá nej-
nižší za sledované období. 
O něco chladněji bylo ještě 

o rok dříve (-13 °C). Z hledis-
ka průměrné teploty nebyl 
loňský prosinec výjimeč-
ný (2,72 °C). Nejchladnější 
byl prosinec 2022 (0,09 °C) 

a nejteplejší prosinec 2015 
(měsíční průměr 5,21 °C).

Kromě větru měl loň-
ský prosinec za 12 let ješ-
tě další prvenství, a sice 
byl nejdeštivější s 58,7 mm 
srážek a 17 deštivými dny. 
To o deset let dříve byl 
naopak nejsušší prosinec 

se 7,2 mm srážek a 6 dny 
s deštěm či sněhem.

V dnešní tabulce mů-
žeme najít také srovnání 
průměrných ročních teplot 

od roku 2008. Loňský roční 
teplotní průměr měl tře-
tí nejvyšší hodnotu (10,11 
°C), vyšší byla tato hodnota 
v roce 2019 (10,58 °C) a nej-
vyšší v 2018 (10,88 °C). Nej-
nižší průměrná roční teplota 
byla v roce 2010 (8,02 °C).

-red-

Prosinec
průměrná 

roční 

teplota

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

mete-

orolo-

gické

dny

chladné – teplota max. 
nižší jak 10 st. C

29 30 29 22 29 30 29 27 26 29 29 27

mrazivé – teplota min. 
nižší jak 0 st. C

21 20 11 5 20 18 14 17 16 21 21 10 rok st. C

ledové – teplota max. 
nižší jak 0 st. C

2 5 9 1 3 2 2 6 12 6 2008 9,78

2009 9,49

teplo-

ta v st. 

C

nejnižší v měsíci -11,3 -6,2 -12,5 -5,2 -7,6 -7,8 -3,3 -5,1 -5,2 -8,8 -13,0 -12,6 2010 8,02

dne 12. 31. 30. 31. 4. 19. 16. 30. 1. 26. 13. 4. 2011 9,50

nejvyšší v měsíci 11,1 9,3 10,7 12,9 11,3 11,1 11,1 13,2 11,1 11,7 10,5 11,2 2012 8,89

dne 24. 23. 19. 16. 10. 31. 3. 18. 23. 31. 31. 18. 2013 8,34

měsíční průměr 0,4 1,52 2,37 5,21 0,67 1,48 2,48 2,67 1,86 1,33 0,09 2,72 2014 9,83

2015 10,34

srážky 

v mm

za měsíc 38,2 7,2 16,3 14,7 12,3 20,1 43,4 9,6 8,4 19,7 32,2 58,7 2016 9,44

nejvyšší v měsíci 17,9 2,8 3,4 6,4 4,8 5,8 11,5 3,2 3,0 4,0 15,5 19,5 2017 9,83

dne 23. 7. 2. 1. 28. 28. 24. 21. 23. 9. 6. 23. 2018 10,88

úhrn od počátku roku 457,8 616,2 551,4 382,0 464,6 473,0 346,9 426,0 512,7 524,3 643,1 423,1 2019 10,58

deštivé dny v měsíci 15 6 14 5 9 11 15 10 5 13 11 17 2020 9,63

2021 8,43

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

15,9 13,4 11,6 10,7 11,4 11,6 10,6 6,9 5,2 10,3 17,4 2022 9,62

dne 6. 22. 1. 28. 10. 9. 14. 24. 20. 29. 22. 2023 10,11

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

VYSOKÝ CHLUMEC V městy-
si a jeho osadách se od 1. 
ledna neplatí místní popla-
tek ze psů. Jednohlasně tak 
rozhodlo vysokochlumec-

ké zastupitelstvo na svém 
listopadovém zasedání 
v minulém roce, čímž došlo 
ke zrušení závazné obecní 
vyhlášky č. 3/2019. Dopo-

sud platili obyvatelé měs-
tyse 80 Kč za prvního psa 
a 120 Kč za každého další-
ho psa, kterého vlastnili.     

-mf-

Zastupitelé jednohlasně zrušili 
poplatek ze psů

Prosinec byl deštivý 
a mimořádně větrný

Stalo se před 30 lety (1)

Otužileckého koupání v řece se v Kamýku nad Vltavou v sobotu 
6. ledna zúčastnilo více než dvacet plavců. Voda měla teplotu 
kolem 4 °C a otužilce přišlo povzbudit na 150 diváků. 

Foto: Hana Procházková
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Prodám polní kámen, vhodný na sty-
lové kamenné stavby, tarasy, podezdívky, 
do základů apod. Dostatečné množství, za-
jištěna nakládka i doprava. Cena kamene 
175 Kč/t. Tel.: 602 588 581.            1/24

Prodám dvě ovce – levně. Tel.: 
723 902 375.                       2/24

Prodám Škoda Fabia combi 1.9 SDi, 
cena dohodou. Tel.: 733 422 000.           3/24 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 773 770 753.                 4/24

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

ÚKLIDOVÉ  PRÁCE
Nabízíme rychlý, spolehlivý a diskrétní úklid         

pravidelný i jednorázový
- domácnosti - byty - penziony - sklepní prostory - kanceláře

Cena po vzájemné dohodě dle typu úklidu

Rezervace nebo bližší informace na tel.: +420 602 588 581

Farma Druhaz
Na Červeném Hrádku

P Ř I J M E 
BALIČE/BALIČKU

na HPP
Balení a označování 

drůbežího masa
Nástupní plat: 22 000 Kč

Kontakt: 720 979 778

Farma Druhaz
Na Červeném Hrádku

P Ř I J M E 
SKLADNÍKA

na HPP
Práce v provozu 
zpracování masa

Nástupní plat: 26 000 Kč

Kontakt: 720 979 778

ZPRAVODAJSTVÍ

který se narodil s dětskou 
mozkovou obrnou. Vybra-
ná částka bude použita 
na rekonstrukci koupelny 
domu, ve kterém Péťa by-
dlí se svojí rodinou.

Členové Nadace S-B Jiří 
Barták, Lukáš Mošnička 
a Josef Brotánek navštívili 
Petra Cihelku nejenom pro-
to, aby mu předali darovací 
list, ale protože obdarovaný 
nedávno oslavil kulaté čtyři-
cáté narozeniny, předali mu 
také několik drobných dár-
ků. Rovněž si společně s Pé-
ťou, jeho maminkou Danou 
a sestrou Ivanou Slavkovou 
pěkně popovídali. 

„Kompletní rekonstruk-

ci koupelny po předchozí 

konzultaci s členy rodi-

ny Péti budeme provádět 

v lednu a veškeré práce by 

měly být dokončeny zhruba 

Dar Nadace S-B bude využit na rekonstrukci koupelny
Dokončení ze strany 1 za tři týdny,“ uvedl Lukáš 

Mošnička, zaměstnanec 
společnosti S-B, který je za-
kladatelem nadace. Lukáš 
se už ve svém dětství snažil 
alespoň symbolicky přispí-

vat handicapovaným lidem 
ve svém okolí, ale protože 
se nikdy nedozvěděl, ko-
lik procent vybrané částky 
se dostalo tam, kam má, 
rozhodl se založit nadaci. 

Lukáš se také svěřil, že ve-
dení společnosti přislíbilo, 
že pokud nadace ponese 
její jméno, částku vybranou 
zaměstnanci zdvojnásobí. 
A bylo tomu tak i v tomto 
roce. V minulých letech 
Lukáš Mošnička společně 
s majitelem společnosti S-B 
Jiřím Bartákem a dalším 
členem správní rady Jose-
fem Brotánkem předal šeky 
handicapovaným Jaroslavu 
Jandovi a Simoně Lachou-
tové ze Sedlčan a Tomášovi 
Bártů z Chlumu.

Členy Nadace S-B při je-
jich prosincové návštěvě 
na Vysokém Chlumci také 
zajímalo, jak Péťa slavil svo-
je nedávné kulatiny. Věděli, 
že oslavenec je velkým fa-
nouškem folku a country, 
a že je častým návštěvní-
kem festivalů a koncertů. 
Proto se ptali, jestli na osla-

vě narozenin byl přítomen 
také některý z muzikantů. 

„Pozval si hned několik 

svých kamarádů – hudeb-

níků, kteří zahráli v Počepi-

cích v hospodě U Radešínka, 

a tam narozeniny společně 

s Péťou oslavili,“ připomně-
la maminka Dana a dodala, 
že ještě ten večer po návště-
vě členů Nadace S-B odjíždí 
Péťa do Příbrami na koncert 
hudební skupiny Ginevra. 
Určitě si tam spravil chuť, 
protože nedávno odjel 
do Prahy na Radůzu a kon-
cert byl zrušen. Péťa ale ne-
cestuje výhradně za muzi-
kou. Maminka a jeho sestra 
s úsměvem členům nadace 
vyprávěly, jak si letos užíval 
také pobyt v maďarských 
lázních, a hlavně si pochva-
loval péči zdejších hezkých 
pracovnic.

David Myslikovjan
Petr Cihelka s darovacím listem ve společnosti Lukáše Mošničky 
(zleva), Josefa Brotánka, Jiřího Bartáka, svojí maminky a sestry 
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SEDLČANY Ta naše písnič-
ka česká, Hospůdko malá, 
Hájku, háječku, Chaloupky 
pod horama a spoustu dal-
ších známých písniček za-
znělo na sklonku starého 
roku v Komunitním cent-
ru za farou, kde se konala 
akce pod názvem Posezení 
s harmonikou. V příjem-
ném prostředí se sešlo 
kolem sedmi desítek poslu-
chačů několika věkových 
kategorií, kteří si zazpívali 
společně se střídajícími se 
hudebníky.

S nápadem uspořádat 
setkání harmonikářů a za-
ložit tak novou hudební 

tradici v Sedlčanech, při-
šel František Urner, který 
byl společně s Janou Šve-
jdovou a jejími pomoc-
nicemi pořadatelem této 
akce. A také v programu 
se svojí harmonikou za-
hrál a zazpíval. „Oslovil 

jsem celkem dvanáct har-

monikářů, někteří z nich 

se omluvili, a tak se zatím 

v sále střídáme čtyři,“ řekl 
nám v úvodu hudební 
produkce František. „Je 

tady Hana Kosinová a Pa-

vel Vyterna ze Sedlčan, 

Kamil Rabiňák z Luhů, 

brzy přijede Jana Čejdová 

z Chlumu, kterou doprovo-

dí její syn na vozembouch, 

a hraju také já. Teď ještě 

čekáme na dědu a vnuka, 

Jaroslava a Ondřeje Jarůš-

kovy z Vojkova. Tato dvo-

jice měla vystoupení v Pet-

rovicích a večer ještě bude 

účinkovat na posezení 

u hasičů u nich ve Vojkově. 

Jsem nadšený z toho, jak 

se všechno povedlo, a že se 

lidé, kterých přišlo oprav-

du hodně, dobře baví.“

A bavili se o to více, 
když dorazili Jana Čejdo-

vá se synem a Jarůškovi. 
Ti jako jediní vystupovali 
ve dvojici s harmonikami, 
a pěkně program rozpum-
povali. Společně s dalšími 
posluchači si s nimi zazpí-
vala i Hana Kosinová ze 
Sedlčan, jedna z dalších 
vystupujících, se kterou 
jsme si povídali o jejím ži-
votě s harmonikou.

Jak jste se dostala 

ke svému nástroji?

Učila jsem se na přá-

ní rodičů od druhé třídy 

hrát na housle, ale já jsem 

už tehdy měla ráda har-

moniku. Ředitel tehdejší 

sedlčanské lidové školy 

umění, který mě na hou-

sle učil, řekl, že bych 

s nimi okamžitě skončila 

a harmoniku mi nepovo-

lil. A měl pravdu, protože 

moji rodiče na ‚tajňačku‘ 

oslovili pana Carbocha 

a ve čtvrté třídě jsem za-

čala hrát na harmoniku. 

Rodiče  a le  nepovol i l i 

(úsměv). Řekli mi, že nej-

dříve budu alespoň půl 

hodiny denně cvičit hru 

na housle a potom že si 

můžu na harmoniku hrát, 

jak dlouho chci. Učitel mi 

dal základy, ale potom už 

jsem byla samoukem. 

A pokud by se tady 

dnes místo setkání har-

monikářů konalo vystou-

pení houslistů, zahrála 

byste?

Sama pro sebe bych si 

klidně zahrála, ale jinak 

bych do toho teď už nešla. 

Na housle se musí cvičit 

hodně, aby člověk mohl vy-

stoupit před publikem.

Kde všude jste před 

lidmi hrála na harmoni-

ku?

Hlavně jsem hrála u tá-

boráků, a protože jsem 

ve škole učila hudební 

výchovu, tak jsem hrála 

a zpívala s dětmi. Učila 

jsem na základní škole 

v Sedlci-Prčici. Když jsem 

byla na rekreaci v Nízkých 

Tatrách, měli tam harmo-

niku a sháněli harmoni-

káře. Za hotelem udělali 

velký táborák a já jsem 

hostům zahrála. Ráda 

jsem si zahrála i dnes, 

a hlavně se mi líbí, že lidé 

zpívají a přidávají se k vy-

stupujícím harmonikářům. 

Je to tady pro mě velký zá-

žitek, vždyť moje harmo-

nika v komoře zahálela už 

dva, možná i tři roky.

Výtěžek z akce, na kte-
ré nechybělo bohaté ob-
čerstvení, byl určen jako 
příspěvek na opravu kos-
telních zvonů.

David Myslikovjan

SEDLČANY/DUBLOVICE V zr-
cadlovém sále ZŠ Dublovi-
ce se od února minulého 
roku jednou týdně scházejí 
k vyučovacím hodinám 
děti z baletní školy, kterou 
vede Jana Marie Dostálová. 
Na konci prosince společ-
ně se svými svěřenkyněmi 
připravila program pod 
názvem Gala balet, v jehož 
rámci zaplněnému diva-
delnímu sálu sedlčanské-
ho kulturního domu mladé 
baletky předvedly ukázky 
z Louskáčka, Labutího je-
zera, Coppélie a z dalších 
klasických světoznámých 
baletů. Před zahájením 
programu jsme Janu Marii 
Dostálovou požádali, aby 
nám představila dublovic-
kou baletní školu.

Kolik máte na starosti 

dětí a v jakém jsou věku?

Dětí je kolem dvaceti 

a jsou ve věku od tří do dva-

nácti let. Trénujeme každou 

středu dvě hodiny.

Jaké cestičky vás při-

vedly k baletu?

Mám vystudovanou ta-

neční konzervatoř v Pra-

ze a žila jsem několik let 

ve Švýcarsku, kde jsem pra-

covala jako choreograf.

V regionu zřejmě jiná 

baletní škola zatím není. 

Nakolik pro vás bylo těž-

ké jí vdechnout život?

Důležité je, že zájem byl 

o ni velký. Hodně nám také 

pomáhají rodiče, například 

s kostýmy, a zapojují se 

i do dalších činností. Dnešní 

program bude moderovat 

maminka Jana Čejdová se 

svým synem, desetiletým 

Jirkou. Kdo může, tak po-

máhá. Děláme všichni tuto 

práci srdcem, a je to hodně 

znát.

Jaké je vaše civilní po-

volání?

Momentálně jsem na ro-

dičovské dovolené, ale zá-

roveň jsem vychovatelkou 

v dublovické mateřské 

škole Bodlinka, a také jsem 

předsedkyní místní skupiny 

Českého červeného kříže 

v Sedlčanech.

Dnešní vystoupení je 

pro vaši baletní školu 

premiérové, nebo jste se 

již v minulosti představi-

li před publikem?

Už jsme měli menší vy-

stoupení v rámci návštěvy 

Domova v Sedlčanech a také 

jsme vystupovali na Zahrad-

ní slavnosti v Dublovicích. 

V divadle jsme ale ještě ne-

byli, a proto říkáme, že se 

jedná o naše první vystoupe-

ní na prknech, která zname-

nají svět.

Zvlášť menší děti se 

dovedou nadchnout pro 

nějakou činnost, ale brzy 

o ni mnohdy přestanou je-

vit zájem. Jak je to po ne-

celém roce v tomto směru 

ve vaší taneční škole?

Musím říci, že ze všech 

přihlášených dětí k nám 

chodí téměř všechny. Ode-

šla pouze jedna holčič-

ka, což považuji za velký 

úspěch. Rádi bychom ale 

všemi deseti přivítali mezi 

sebou i kluky, protože by 

nám pomohli v tom, že by 

se za ně nemusela převlé-

kat některá naše děvčata. 

Určitě by to bylo příjemné 

zpestření. 

David Myslikovjan

V pátek 5. ledna uplynulo 7 let, kdy nás navždy 
opustila naše milovaná maminka a babička, paní 

Miloslava Veselá 
z Křepenic. 

Odešla jsi, jak si to zřejmě osud přál, ale v našich 
srdcích a vzpomínkách zůstáváš navždy dál.

Se zármutkem v srdci vzpomínají dcery 
Milena, Eva a syn Josef s rodinami.

Děvčata z dublovické 
baletní školy prvně 
vystoupila na prknech, 
která znamenají svět

Členky dublovické baletní školy se svojí vedoucí Janou Marií 
Dostálovou

V Komunitním centru se 
sešli harmonikáři z regionu, 
zazpíval si s nimi zaplněný sál

Děda Jaroslav Jarůšek z Vojkova se svým vnukem Ondřejem 
na setkání harmonikářů v Komunitním centru za farou rozezpívali 
celý sál.
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SEDLČANY Úspěšní spor-
tovní reprezentanti Sedl-
čan za minulý rok byli 
oceněni před Vánocemi 
v divadelním sále Kulturní-
ho domu Josefa Suka. Oce-
něno bylo dvacet sedm 
sportovců a dvě družstva. 

Organizované sportovní 
činnosti v Sedlčanech zhod-
notil místostarosta města 
Zdeněk Šimeček: „Za minu-

lý rok jsme ocenili celkem 

čtyřicet sedm sportovců v je-

denácti různých sportovních 

odvětvích a to si myslím, že 

je na naše městečko hezká 

bilance. Akce oceňování 

na konci každého roku má 

u nás dlouholetou tradici 

a stále je čím se pyšnit. Sport 

má v Sedlčanech dobrou tra-

dici a úroveň.“ 
Ceny sportovcům tento-

krát předávali městští radní 
Ivan Janeček, Zdeněk Ši-
meček, Vladimír Zámostný, 
Karel Marek, Josef Soukup, 
Martin Havel a připojil se 
vedoucí Sportovních areálů 
Sedlčany Pavel Bednář.

Výběr sportovců je dán 
pravidly, mezi která pat-
ří především výkonnost 
na republikové nebo me-
zinárodní úrovni, dále tr-
valé bydliště v Sedlčanech 
a další přidružená kritéria. 
„Zástupci sportovních spol-

ků zašlou na město návrhy 

na ocenění svých svěřenců 

a pokud splňují dané pod-

mínky, není důvod někoho 

vyřazovat. Vím, že v našem 

městě je velké množství 

úspěšných sportovců, kteří 

nejsou nikde organizováni. 

Budu rád, když nám o sobě 

dají vedět a pokud budou 

splňovat pravidla pro oce-

nění, rádi je v příštím roce 

pozveme na slavnostní ve-

čer,“ doplnil Šimeček.
V oboru rychlostní kano-

istiky za TJ Tatran Sedlčany 
byli oceněni za účast a umis-
ťování do 3. místa v Českém 

poháru a na mistrovství ČR 
na různých tratích: Tomáš 
Jarůšek, Viktorka Fárová, 
Lada Tulachová, Ema Hej-
nová, Viktorie Doubravová 
a Johana Kubištová. 

Za dívčí hokej byly 
oceněné hokejistky z TJ 
Tatranu Sedlčany Barbora 
Bartáková a Denisa Habar-
tová. Obě jsou mistryněmi 
extraligy žen ČR v ledním 

hokeji a pravidelně se 
účastní různých zahranič-
ních turnajů za český tým.

Další oceněnou je od-
chovankyně sedlčanského 
fotbalu za TJ Tatran Sedlča-
ny Rozálie Jindráková. Ta 
po skončení v žákovské ka-
tegorii ve 14 letech přestou-
pila do FK Dukla Praha, 
kde hrála dorosteneckou 1. 
ligu. Od letošního roku již 
nastupuje v kategorii žen 
ve 2. lize.

Za Rugby Club Sedlčany 
ocenění získali reprezen-
tanti národního týmu ČR 
v ragby Václav Calta, Ri-
chard Houdek a Bohumil 
Švagr, a za reprezentaci dí-
vek ČR v kategorii kadetů 
Miroslava Švagrová.

Za SK Pegas Sedlčany 
byl oceněn Andrej Sokol, 
který začínal se softballem 
v roce 2016 právě v tomto 
klubu. V roce 2020 přestou-
pil do SK Joudrs Praha, 
kde byl v roce 2021 a 2023 
v užším výběru reprezenta-
ce mužů do 18 let. Koncem 
minulého roku byl na MS 
v Mexiku, kde byl platným 
hráčem družstva. Odnesl si 
také titul za nejlepšího pál-
kaře mistrovství světa. 

Sportovní klub Zlobr Sedl-

čany nominoval na ocenění 
v silovém trojboji čtyři své 
členy. Janu Rjakovou, národ-
ní rekordmanku v benčpre-
su dorostenek za 1. místo 
na MČR v silovém trojboji 
a titul absolutní mistryně Ev-
ropy. Václava Bartůňka, 
národního rekordmana do-
rostenců ve dřepu a abso-
lutního mistra ČR v silovém 
trojboji. Zlobr měl zastoupe-

ní také v podobě národního 
rekordmana v benčpresu 
dorostenců Martina Řehá-
ka, absolutního mistra ČR 
a také Evropy v benčpresu 
dorostenců, který obsadil 2. 
místo na mistrovství světa 
v benčpresu dorostenců. 
Za 2. místo na mistrovství 
ČR dorostenek v silovém 
trojboji město ocenilo Sáru 
Vláskovou.

Za výkony v gymnas-
tickém aerobiku získaly 
ocenění svěřenkyně Studia 
Dvojka Sedlčany Laura Kol-
ková a Lucie Křivská, obě 
mistryně ČR organizace 
Mistry s mistry a držitelky 
řady dalších medailí repub-
likových soutěží v katego-
riích sólo, dvojice a týmy. 
Dále Nikol Furišová, mist-
ryně ČR organizace Mistry 
s mistry kategorii týmy. 
Sofi e Jiráčková za několik 
medailí v republikových 
soutěžích organizace Mis-
try s mistry v kategoriích 
sólo, dvojice a týmy a za 3. 
místo na mistrovství ČR. 
Poslední ze Studia Dvoj-
ka je Veronika Šeráková, 
která byla fi nalistkou mis-
trovství ČR organizace 
FISAF v kategorii žena a je 
držitelkou bronzové medai-

le v republikové soutěži. 
Za lehkoatletický klub 

AKR atletika Sedlčany byli 
oceněni za fi nálové účasti 
v soutěžích Tomáš Klejna 
ve sprintu a Alena Housko-
vá ve vrhu a hodu.

Ocenění za TK Slimka 
Sedlčany získala Aneta 
Jiráčková, která se pravi-
delně umísťuje ve formaci 
dívek na stupni nejvyšším 

v pohárových soutěžích 
a v říjnu minulého roku 
získala titul MČR v soutěži 
Czech Dance League.

Vladimír Chwastek, který 
se věnuje extrémním překáž-
kovým závodům, získal oce-
nění především za 3. místo 
v rakouském Kaprunu v zá-
vodě Spartan Race Sprint 
a v závodě Spartan Race 
Super za 2. místo. V prosinci 
se zúčastnil mistrovství svě-
ta Spartan Race Beast v Abú 
Dhabí, kde se ve své katego-
rii 50 až 54 let celkově umístil 
na 18. místě na světě.

Dále byly oceněny dva 
celé týmy za skvělou účast 
v celorepublikových sou-
těžích. 

Šlo o softballové druž-

stvo SK Pegas Sedlča-
ny žáků U13 se 14 členy 
ve složení: Vojtěch Bursík, 
Jana Marie Drábová, Adam 
Fára, Matěj Fiala, Justýna 
Hlávková, Jáchym Hrdlič-
ka, Adéla Hrmová, Štěpán 
Kraft, Daniel Langer, Jakub 
Miček, Antonín Pokorný, 
Ondřej Sirotek, Vítek Skála 
a Lukáš Vondra. Družstvo 
žáků v kategorii do 13 let 
absolvovalo v roce 2023 
ligu žáků, tedy celostátní 
soutěž a obsadili celkově 
4. místo v celorepubliko-
vém hodnocení ligy žáků 
(2. soutěž pod superligou).

D a l š í m  o h o d n o c e -
ným byl šestnáctičlen-
ný dívčí tým fl orbalu při 
Gymnáziu a Střední od-
borné škole ekonomické 
Sedlčany, který získal 2. 
místo v republikovém fi ná-
le soutěže středních škol 
ve fl orbalu Subterra Cup. 
Členkami jsou: Žaneta Blá-
hová, Zdeňka Němcová, 
Adéla Sedláčková, Tereza 
Tůmová, Zuzana Caltová, 
Zuzana Hončíková, Eliška 
Helebrantová, Beáta Mlejn-
ková, Adéla Zelenková, 
Barbora Čiháková, Barbora 
Bartáková, Eliška Vacková, 
Ivana Jíšová, Lenka Mare-
šová, Tereza Pilíková a An-
drea Marešovská.

V rámci kulturního pro-
gramu v průběhu večera 
vystoupily týmy Studia 
Dvojka s aerobikem a Ta-
neční klub Slimka Sedlčany 
se sestavami disco dance. S 
hudebním příspěvkem se 
představili žáci ZUŠ Sedlča-
ny. Večerem provázel učitel 
Jiří Šibrava.                     -bv-

Sport má ve městě dobrou tradici a úroveň. 
Dokladem toho jsou ocenění sportovci

Ocenění sportovci za rok 2023

Zimní stadion Sedlčany
NÁBOR DĚTÍ OD 4 DO 8 LET 

v úterý 16. ledna od 15 hodin

KAŽDÉ DÍTĚ DOSTANE DÁREK

Nabízíme: 3x týdně trénink, zapůjčení 
kompletní hokejové výstroje, hokejku, brusle, 
šatnu a své místo, kvalitní trenérské vedení

Info: 603 535 997

Správný sport pro vaše dítě
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Obděnice
13. 1. Hasičský ples

pořádá SDH Obděnice, 

k tanci a poslechu hraje 

Vouz Band; 20:00

 Petrovice – Obecní dům
13. 1. Křesťanský ples

k tanci a poslechu hraje 

Fragment Band; 20:00

 19. 1. Školní ples
X. školní ples, předtančení 

deváťáků, k tanci a posle-

chu hraje kapela Signál; 

19:30

 Vrchotice – Na Františ-
ku
13. 1. 31. Lhotecký bál

pořádá DSO Včeláková 

Lhota, k tanci a poslechu 

hraje kapela Hošna Band; 

20:00

20. 1. Hasičský ples SDH 

Vrchotice

pořádá SDH Vrchotice; 

20:00

 Sedlčany – Pohoda club
13. 1. Lednová oldies 

party

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

20. 1. DJ Basslicker

celovečerní party s oblíbe-

ným DJ Basslicker z rádia 

Kiss; 21:00

 Kosova Hora – Sokolov-
na
20. 1. Ples volejbalistů

pořádají Volejbalisté Koso-

va Hora, k poslechu a tanci 

hraje kapela Repete; 19:00

 Ředice – kult. dům
20. 1. Hasičský ples SDH 

Ředice

k poslechu a tanci hraje 

Pohoda Team; 20:00

 Sedlčany – kult. dům
23. 1. O lásce a jiných 

swingových běsech

nový pořad Ondřeje Havel-

ky a jeho Melody Makers 

plný jazzu a swingu; 19:30

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Česká vrcholná gotika 

v modelech

výstava 20 fyzických mode-

lů staveb vrcholné gotiky; 

vernisáž 11. 1. v 18:00, 

výstava do 1. 3.

 Sedlčany – knihovna
Fotofl egmatici Sedlčany 

popatnácté

výstava fotografi í členů klu-

bu Fotofl egmatici Sedlčany; 

do 31. 1.

 Sedlčany – kult. dům
V krajině i v ateliéru

společná výstava obrazů 

Zdenka Pátka, Ivety Voden-

kové a Petra Velebila

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
11. 1. Jak rozvíjet svoji 

kreativitu

workshop s Lubošem Pav-

lem; 13:30

 Sedlčany – muzeum
16. 1. Lucie a Jan Jirá-

tovi: Cesta z Mexika 

do Kanady

cestopisná beseda s man-

želovi Jirátovými z cesty 

po Pacifi cké hřebenovce; 

18:00

 Kamýk nad Vltavou – 

Komunitní centrum
24. 1. Ekvádor

cestovatelská beseda; 17:30

 Votice – klášter
24. 1. Madeira – ostrov 

věčného jara

přednáška cestovatele 

Petra Nazarova o portugal-

ském ostrově; 18:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
11. 1. Argentinský trakař 

aneb Střípky života

hudebně-poetický pořad 

moderátorek z televize 

a rozhlasu Hany Švejnoho-

vé a Jany Rychterové; 19:30
14. 1. Bacha, pojišťováci

komedii uvádí Spolek diva-

delních ochotníků Petrovi-

ce; 18:00

16. 1. Tak já letím!

oblíbenou one-man show 

britského autora Petera 

Quiltera uvádí herečka 

Anna Polívková; 19:30

21. 1. Kouzla noci svato-

jánské

divadelní rodinnou pohádku 

uvádí Divadlo Votice; 15:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
19. 11. Chlap na zabití

francouzská komedie o tom, 

jak se profesionální zabiják 

stane obětí sebevraha; 19:00

 KINO

 Votice
10. 1. Trollové 3

animovaná komedie pro 

děti; 17:00

11. 1. Tři mušketýři: 

Milady

dobrodružný historický 

fi lm; 20:00

18. 1. Aristokratka ve varu

česká komedie; 20:00

24. 1. Přání

animovaný muzikál; 17:00

 Sedlčany
12. 1. Dcera divočiny

americký thriller, drama; 

20:00

13. 1. Tři mušketýři: 

Milady

dobrodružný historický 

fi lm; 20:00

14. 1. Mlsné medvědí 

příběhy: Na pól!

animovaná dobrodružná 

pohádka; 15:00

18. 1. Sestry z kouřové 

sauny

fi lmový klub, dokument; 

20:00

19. 1. První den mého 

života

italské drama, komedie; 20:00

20. 1. Lítá v tom

romantická komedie; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
10. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 18:30

HC Čerti Křepenice – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

12. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – Stará 

garda Štětkovice; 18:30

HC Bubák Chlum – HC 

Rebel Sázava; 20:25

13. 1. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Žabáci Solopysky; 15:00

Rybníkáři – HC Medvědi 

Sedlčany; 16:50

HC Domino – Novit Ne-

veklov; 18:40

14., 21. 1. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

14. 1. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – HC 

Kňovice; 16:30

HC Votice – Rumola; 18:25

HC Hrádek – HC Huroni 

Vršovice; 20:20

15. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Stará 

garda Štětkovice B; 18:30

HC Čerti Křepenice – Stará 

garda Štětkovice; 20:25

17. 1. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – AHC 

Nový Knín; 18:30

HC Domino – HC Kňovice; 

20:25

19. 1. Pohárové utkání

AHC Nový Knín – HC Rebel 

Sázava; 18:30

Novit Neveklov – Rumola; 

20:25

20. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

River Boys Zvírotice; 12:00

Ševci Nový Knín – HC Med-

vědi Sedlčany; 14:00

20. 1. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Kobra Praha B; 17:00

21. 1. Pohárové utkání

HC Hrádek – HC Domino; 

16:30

HC Votice – HC Kňovice; 

18:25

DSK Daleké Dušníky – HC 

Huroni Vršovice; 20:20

22. 1. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 18:30

Rybníkáři – HC Žabáci 

Solopysky; 20:25

24. 1. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 20:25

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
10., 17. 1. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

s logopedickými prvky; 

17:00

12. 1. Kam se poděl 

kamínek

odpolední program pro 

děti, navazuje Mozaiková 

výtvarná dílna; 15:00

15. 1. O sovičce

dopolední program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

19. 1. Pohádková babička

čtení pohádek z knih V. 

Bernatského, navazuje 

Zimní sportovní výtvarná 

dílna; 15:00

19. 1. Karel Hvížďala 

a jeho Karel Schwarzen-

berg

setkání a vzpomínání 

s Karlem Hvížďalou uvádí 

publicista a nakladatel 

Zdenko Pavelka; 17:00

22. 1. Píšu, píšeš, píšeme

odpolední program pro 

mladé budoucí autory na-

vštěvující 2. stupeň ZŠ nebo 

SŠ; 16:00

23. 1. Až na ten konec 

dobrý

listování knihou Pavla 

Tomeše, humorný román 

představí Jana Roškotová 

a Jitka Jandová; 19:00

 Sedlčany – hvězdárna
12., 13., 19., 20. 1. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

Společnost MAS Sedlčansko, o. p. s. 
vypsala dne 4. 1. 2024 výzvu z Integrovaného regionálního 

operačního programu 
1. VÝZVA IROP SOCIÁLNÍ SLUŽBY 1

Datum ukončení příjmu žádostí o podporu je 4. 2. 2024

Podrobnější informace najdete na 
https://www.mas-sedlcansko.eu/vyzvy/



9stranawww.sedlcansky-kraj.cz SPORT

SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE Automobilový vytrva-
lostní závod Rallye Dakar 
se také ve svém letošním 
46. ročníku jede v Saúdské 
Arábii. Již na sklonku mi-
nulého roku se do těchto 
končin přestěhoval také 
tým Martina Macíka junio-
ra MM Technology. Spolu 
se sedlčanským pilotem 
zasedl v kabině opět navi-
gátor František Tomášek 
a mechanik David Švanda.

Trať tohoto ročníku by 
měla být více než z polovi-
ny nová. Závodníky na ní 
čekají různé povrchy, jako 
jsou písek, kameny, štěrk 
i asfalt. Na úvod programu 
byl tradičně zařazen prolog, 
do kterého posádky odstar-
tovaly 5. ledna v Al Ula. 
Po 12 etapách skončí týmy 
19. ledna v Janbu. Novin-
kou ročníku je 48hodinová 
etapa dlouhá přes 550 ki-
lometrů, která bude první 
den odpoledne přerušena, 
aby do ní posádky nastou-
pily znovu další den ráno.

V rámci prologu si jezd-
ci vyzkoušeli svá vozidla 
na 158 km, z nichž měře-
ných bylo jen 28. Jeho trať 
vedla v blízkosti skalního 
města Hegra. Z počátku 

měkký terén se postupně 
proměnil ve skalnatý a ka-
menitý. „Čenda (Macíkův 

kamion) funguje skvěle, 

po technické stránce si není 

na co stěžovat. Jen ho oprá-

šíme a je připravený na zí-

třejší první etapu,“ chválil 
kamion po dojezdu do cíle 
mechanik David Švanda.

František Tomášek si mu-
sel poradit hned na úvod 

s navigačním chytákem. 
„Pro nás byl prolog hlav-

ně zahřívacím kolem, jak 

z hlediska techniky, tak ří-

zení a navigace. Chyták nás 

trochu potrápil, stejně jako 

to, že jsme startovali hned 

za Van Kasterenem, takže 

jsme jeli vlastně celou dobu 

v prachu. To pak nějaká vte-

řinka navíc přiskočí. Důležité 

ale je, že jsme si vše vyzkou-

šeli naostro v terénu, kamion 

máme báječně připravený 

a zítra na to šlápneme v prv-

ní etapě,“ připojil se k hod-
nocení Martin Macík.

V sobotu 6. ledna se již 
všichni vydali na trať prv-
ní etapy. Ta vedla z Al Ula 
do Al Henakiyahu. Mě-
řených mělo být 405 km 
z 532. Nakonec byla etapa 
kvůli o dvě hodiny odlože-
nému startu zkrácena jen 

na 281 km. Čenda přišel 
ve velmi kamenitém teré-
nu o jedinou pneumatiku. 
Tu se posádce podařilo 
rychle vyměnit a tak doje-
la jen 12 minut za vítěznou 
posádkou. I tak to zname-
nalo až 8. místo za prvními 
dvěma Nizozemci, třetím 
Valtrem, čtvrtým Loprai-
sem a dalšími závodníky.

„Bylo to rychlý a tech-

nický, takže jsme museli jet 

hlavou. Jak jsme vyjeli z ka-

menů, šlápli jsme na plyn, 

abychom dohnali čas, který 

jsme ztratili díky výměně 

gumy. Našli jsme pár zkra-

tek a předjeli jsme De Ba-

ara, takže za nás nakonec 

poměrně spokojenost. Těší-

me se na zítřejší etapu, tam 

to doženeme,“ shrnul poci-
ty posádky z prvního kola 
ostrého klání Macík.

Druhá etapa z Al He-
nakiahu do Al Dawadimi 
měřila celkových 662 km. 
Z toho bylo 470 závodních. 
Čenda mohl v dunách 
ukázat vylepšený podvo-
zek a tak naše sedlčanská 
posádka skončila na tře-
tím etapovém místě, díky 
čemuž se posunula také 
na třetí místo průběžného 
pořadí. „Z Čendy máme 

všichni radost, dneska se 

fakt ukázal. Nedělá mu pro-

blém žádný terén, v dunách 

jsme parádně odskakovali, 

jsme opravdu spokojení 

s tím, jak auto letos fungu-

je,“ chválil v cíli závodní 
speciál jeho mechanik Da-
vid Švanda. František To-
mášek se sice nevyvaroval 
navigátorské chyby, ta je 
ale stála jen pár minut.

„Já jsem si to dneska ne-

smírně užíval. Čenda letěl 

úplně bez problému, i když 

etapa byla fakt drsná a dlou-

há. Dostali jsme všichni za-

brat, ale mám radost, že se 

nám podařilo předjet několik 

soupeřů. Třetí místo v etapě 

a vlastně i celkově nás pa-

rádně namotivovalo do zbyt-

ku Dakaru,“ svěřil se v cíli se 
svými pocity pilot Macík.

Tento mladý závod-
ník jede proslulý závod 
již podvanácté. První dva 
roky usedl coby navigátor 
po boku Vlastimila Vild-
mana. Od roku 2015 usedá 
za volant. Původně to byl 
volant vozů Liaz, od roku 
2020 přesedlal na značku 
Iveco. Vždy však jde o ka-
miony. Nejlepším umís-
těním bylo loňské druhé 
místo s pěti vyhranými 
etapami. Jednu vyhrál také 
v roce 2019, kdy ale skon-
čil celkově 18., a tři v roce 
2021, kdy mu jeho působení 
vyneslo celkové 4. místo.

V programu závodu ná-
sledovala maratonská etapa 
s délkou rychlostní zkoušky 
438 a pouze dvěma hodina-
mi na servis techniky. O ní 
a dalších přineseme zprávu 
v příštím čísle.
Olga Trachtová Hadáčková

Martin Macík závodí už na své dvanácté Rallye Dakar

Macíkův Čenda v akci

Tatran Sedlčany 
– Cvočkaři 
Hořovice 5:7 (3:1, 
0:2, 2:4)
SEDLČANY V 16. kole kraj-
ské hokejové soutěže 
se dosud čtvrtý Tatran 
na domácím ledě v sobo-
tu 6. ledna utkal se svými 
sousedy v tabulce, pátými 
Cvočkaři. Minule dokázali 
sedlčanští hráči v Hořovi-
cích vyhrát o dvě branky, 
ale přestože tentokrát vedli 
dokonce o tři góly, všech-
ny body si nakonec odvezl 
soupeř. Jak k tomu došlo?

Úvod jako hrom
Tatran se ujal vedení 

v čase 7.10, když se k od-
raženému puku gólmanem 
Hořovic po předchozí stře-
le dostal Ondra Spilka, pro-
jíždějící kolem brankoviš-
tě, a pohotově zavěsil. O tři 

minuty prakticky z nulové-
ho úhlu nahodil Vladimír 
Černý puk do klečícího 
gólmana v brankovišti 
a střela se odrazila od jeho 
betonů do sítě – 2:0. Šest 
minut před první sirénou 
se povedl únik Lukáši Ma-
cháčovi, tísněný obráncem 
Hořovic předložil puk Ond-
rovi Spilkovi, a ten nekom-
promisně prostřelil bran-
káře. V závěru třetiny měli 
Cvočkaři možnost hrát pře-
silovku, ale moc dlouho si 
ji neužili. Už po pětadvace-
ti vteřinách rozhodčí signa-
lizoval, že bude vyloučený 
i jejich hráč. Vyfasoval do-
konce dvakrát dvě minuty, 
jenomže v době, kdy už 
domácí hráli přesilovku, 
nechali na své obranné 
modré zcela volného útoč-
níka soupeře. Ten dostal 
puk jako na zlatém podno-
su a nezaváhal – 3:1.

Hosté se dočkali kon-
taktního gólu po necelých 
čtyřech minutách ve dru-
hé třetině, když útočník 
Hořovic prostřelil Dudka 
z místa těsně před bran-
kovištěm. Cvočkařů byl 
najednou plný led, a na-
víc byl ve 25. minutě hry 
vyloučen Tomáš Spilka, 
takže vyrovnávací gól vi-
sel na vlásku. Tatran se 
nejenom úspěšně ubránil, 
ale v polovině základní 
hrací doby měl i on k dis-
pozici přesilovku. Gól 
však nedal, zato jej inkaso-
val. Po další hrubé chybě 
zůstal na útočné modré 
zcela osamocený forvard 
soupeře a zkopíroval prv-
ní gól svého týmu – 3:3. 
V závěru třetiny rozehrá-
li domácí hokejisté svoji 
další přesilovku, ale spíše 
byli rádi, že při ní opět ne-
inkasovali.

Dílo zkázy 
dokonáno

Do třetí třetiny hosté 
vstupovali v početní výho-
dě, když na konci druhé byl 
opět vyloučen Tomáš Spil-
ka. Nevyužili ji, a tak drama 
pokračovalo. Hned po ná-
vratu vyloučeného hráče 
na led a následném brejku 
vrátil vedení na hokejky 
hráčů Tatranu Ondra Spilka, 
který tak zkompletoval svůj 
hattrick. Ani ten ale nakonec 
nestačil. Ve 46. minutě hry 
se v mezikruží dostal k vol-
nému puku hráč soupeře, 
napálil jej na branku, a bylo 
to 4:4. A po chvíli bylo ješ-
tě hůř. Útočník hostí vyslal 
ze středu kruhu střelu ze 
zápěstí a v čase 51.24 poslal 
poprvé v tomto utkání svůj 
tým do vedení. Sedm mi-
nut před třetím klaksonem 
obránce Hořovic nahodil 

puk na branku Dudka z mís-
ta těsně za vrcholem kruhu, 
a jeho spoluhráč, hlídkující 
před brankovištěm, snadno 
doťukl kotouč do sítě – 4:6. 
Dílo zkázy bylo dokonáno 
čtyři minuty před koncem, 
kdy se hostům celkem 
snadno povedlo přečíslit 
domácí obranu. První stře-
lu ještě stihl Dudek vyrazit 
před sebe, ale na dorážku 
„do víka“ už nestačil. Ho-
kejisté Tatranu sice hned 
vzápětí kontrovali v čase 
56.20 Ondrou Spilkou, v po-
sledních dvou minutách to 
zkusili s šesti hráči v poli, 
ale na stavu utkání se už nic 
nezměnilo.

V tabulce jsou nyní Cvo-
čkaři s devatenácti body 
na čtvrtém místě a Tatran 
na pátém ztrácí jeden bod. 
Má ale dvě odložená utká-
ní k dobru.

David Myslikovjan

Hokejisté prohospodařili tříbrankový náskok
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KVASEJOVICE Hned na ně-
kolika místech v regionu se 
konaly silvestrovské běhy, 
určené běžcům různých 
kategorií, ale se stejným zá-
jmem. Vítáni byli všichni, 
kdo se chtěli v posledním 
dni roku sejít na čerstvém 
vzduchu, zaběhat si a po-
přát si hodně štěstí do no-
vého roku.

V Kvasejovicích u hos-

pody Pod Lípou se v neděli 
31. prosince za téměř ideál-
ního počasí sešlo šestnáct 
běžců před druhým roč-
níkem akce nazvané Silve-
strovský běh, aby mohli 
vyrazit na dvě vyznačené 
trasy. Kratší měla pouze 200 
metrů a vydaly se na ni nej-
menší děti ve věku od sed-
mi do deseti let. Vyzkoušeli 
si ji i běžci kolem patnácti 

let, ale ti se vzápětí pustili 
i do zdolávání delší, osmi-
kilometrové trasy. Ženy 
i muži závodili v katego-
riích Elite a veteránů. Pro 
vítěze dospělých kategorií 
pořadatelé připravili láhev 
sektu, podával se svařák 
a buřty si mohli opéct 
všichni. U ohně se zasta-
vovali i lidé, kteří náhodou 
procházeli kolem, aby si 

popovídali se závodníky. 
Zakladatelem Silves-

trovského běhu v Kvase-
jovicích je Petr Pelikán, 
který se v minulosti věno-
val triatlonu a má celkově 
ke sportu blízko. Po skon-
čení závodů jsme se ho 
zeptali, jak akce vznikla: 
„Řekl jsem si, že by nebylo 

špatné u nás tento závod 

uspořádat. Byl to takový 

spontánní nápad, ale ještě 

před jeho uskutečněním 

mě chlapi v hospodě tak 

trochu odrazovali, protože 

podobný závod se koná 

i v nedaleké vesnici. Říka-

li, že všichni půjdou tam. 

Proto jsme s účastí běžců 

společně se zázemím naší 

hospody byli loni i letos spo-

kojeni,“ uvedl Petr Pelikán.
David Myslikovjan

V Kvasejovicích na Silvestra závodili běžci v terénu

SEDLČANY Tým Rebel Sá-
zava v tomto ročníku dlou-
hodobé pohárové soutěže 
hobby hokejistů zazname-
nal třináct vítězství za se-
bou. Zdálo se, že až do kon-
ce starého roku nenajde 
přemožitele. Nakonec se ale 
přece jenom jeden objevil.

Stará garda 
Štětkovice – 
Rebel Sázava 5:3 
(3:1, 1:0, 1:2)

Už po dvou minutách 
hry se povedl únik Radku 
Válkovi. Štětkovický útoč-
ník sprintoval od červe-
né čáry pronásledovaný 
bekem Sázavy, a protože 
na zádech zřejmě cítil jeho 
dech, ze středu kruhu na-
přáhl ke střele. A trefi l – 
1:0. Pět a půl minuty před 
prvním klaksonem přidal 
druhou branku Štětkovic 
Jiří Kahoun, ale už po dal-
ších patnácti odehraných 
vteřinách se dostala ke slo-
vu i Sázava, když přesnou 
ranou „do víka“ z mezikru-

ží skóroval Petr Švancara. 
V závěru třetiny se hrálo 
čtyři na čtyři a čtyřicet 
vteřin před jejím koncem 
zvýšil Václav Herma na 3:1.

Druhá třetina byla zpo-
čátku přehlídkou velkých 
neproměněných šancí 
na obou stranách. Štětkovi-
ce dokonce daly gól, který 
ale nebyl uznán. A tak se 
skóre měnilo až pět minut 
před druhou sirénou, kdy 
Stará garda vyškolila obra-
nu Sázavy, a po biliárové 
akci na jeden dotek zakon-
čoval Jiří Kahoun. 

Ve třetí části hry se ne-
chal čekat nápor favorita, 
a ten skutečně přišel. Už 
po dvou minutách snížil 
na 4:2 Petr Švancara, je-
nomže po další odehrané 
minutě odpověděl Václav 
Herma. Rebel dokázal kon-
trovat už pouze jednou, 
a to třicet vteřin před kon-
cem zápasu zásluhou Mila-
na Sýkory.

„Týmy Štětkovic, Obec-

nice, Zvírotic a Sázavy jsou 

velmi vyrovnané a hodně 

záleží na tom, jak se před 

zápasy sejdou. My jsme ten-

tokrát nebyli kompletní, ale 

vůbec se na to nemůžeme 

vymlouvat. Stará garda má 

velice dobře poskládaný 

tým a proti nám hrála per-

fektní hokej s tím, že měla 

i dobrého gólmana. Navíc 

v tomto mužstvu je spous-

ta férových chlapů, kteří 

dokonce sami odvolali svůj 

gól, který předtím rozhodčí 

uznal. Moc se nám to líbilo 

a Štětkovicím můžeme k ví-

tězství jenom blahopřát,“ 
řekl po skončení zápasu 
s uznáním v hlase vedou-
cí a zároveň i hráč týmu 
HC Rebel Sázava Zdeněk 
Gonda. Jeho slova o vy-
rovnanosti jmenovaných 
čtyř týmů se potvrdila 
hned vzápětí, když Štětko-
vice v dalším utkání svůj 
úspěch nedokázaly potvr-
dit. Vysoko prohrály se 
Zvíroticemi a už v první 
třetině tohoto duelu inka-
sovaly šest gólů.

Výsledky
1. liga: Obecnice–Kře-

penice 1:3, Zvírotice – AHC 
Nový Knín 12:4, Štětkovice–
Sázava 5:3, AHC Nový Knín 
– Křepenice 1:7, Chlum–
Obecnice 0:4, Zvírotice–Štět-
kovice 8:3, Sázava–Příčovy 
5:0 kontumačně, Obecni-
ce–Sázava 0:5 kontumačně, 
Křepenice–Chlum 4:6, Pří-
čovy–Zvírotice 3:10, Štětko-
vice – AHC Nový Knín 4:3. 
Do nového roku vstupovaly 
na prvním místě osmibodo-
vé Zvírotice a stejný počet 
bodů nasbírala i druhá Sá-
zava. Třetí Obecnice měla 
na svém kontě o dva body 
méně a poslední osmý tým 
AHC Nový Knín na svůj prv-
ní bod ve druhé fázi turnaje 
stále čekal.  

2. liga: Vršovice–Rumo-
la 4:2, Domino–Votice 12:5, 
Kňovice–Neveklov 8:5, Hrá-
dek – Daleké Dušníky 5:3, 
Rumola–Domino 6:4, Kňovi-
ce–Vršovice 5:6, Votice–Hrá-
dek 5:3, Neveklov – Daleké 

Dušníky 3:2, Hrádek–Rumo-
la 1:1, Vršovice–Neveklov 
7:1, Daleké Dušníky – Votice 
5:9. Na konci prosince měly 
první Vršovice devět bodů 
a tři body ztrácely druhé 
Kňovice a stejně tak na tom 
bylo i třetí Domino. Posled-
ní Daleké Dušníky zůstaly 
na jednom bodu. 

3. liga: Rybníkáři–Miličín 
4:5, Štětkovice B – Medvědi 
3:1, Solopysky–Štětkovice 
B 1:5, Olbramovice–Ryb-
níkáři 4:5, Miličín – Ševci 
Nový Knín 0:4, Medvě-
di–Solopysky 10:2, Ševci 
Nový Knín – Olbramovice 
4:4, Štětkovice B – Miličín 
6:2, Miličín–Medvědi 3:4, 
Olbramovice–Štětkovice B 
5:3, Rybníkáři – Ševci Nový 
Knín 3:8. Na začátku ledna 
měla v čele tabulky šest 
bodů štětkovická rezerva 
společně s týmem novok-
nínských Ševců. Jediný 
bod ztráceli třetí Medvědi. 
Poslední sedmí Rybníkáři 
měli body dva. 

David Myslikovjan

SEDLČANY Už podruhé byl 
konec roku na zimním sta-
dionu ve znamení hokejo-
vého turnaje čtyř týmů, kte-
rý pořádá Zdeněk Gonda, 
vedoucí a aktivní hráč týmu 
HC Rebel Sázava. Zdeněk je 
k zastižení na sedlčanském 
zimáku pravidelně již ně-
kolik sezón, protože „jeho“ 
Rebel je účastníkem zdejší 
dlouhodobé pohárové sou-
těže hobby hokejistů.

Tentokrát však Zdeněk 
Gonda nastupoval v dre-
su Kocourů z Hrusic, kteří 
měli za soupeře mužstva 

s názvy TJ Gottwaldov, 
Strašáci a Sigiteam v čele 
s dřívějším fotbalovým 
reprezentantem Horstem 
Sieglem. V Sedlčanech si 
společně s ním zahráli jeho 
reprezentační kolegové Pa-
vel Kuka, Jan Koller, Ivan 
Hašek, Jiří Novotný, Jiří Ja-
rošík, a dále Štěpán Kučera, 
Jaroslav Černý a Pavel Kříž. 
Podle slov Zdeňka Gondy 
posledně jmenovaný hoke-
jista hrál dříve i extraligu, 
dodnes je vynikajícím hrá-
čem a v zápasech v Sedl-
čanech hodně vynikal. 

Původně měl přijet i další 
fotbalový reprezentant Vla-
dimír Šmicer, jenomže se 
krátce před turnajem zranil. 
Sigiteam obhajoval vítězství 
z prvního ročníku soutěže, 
ale tentokrát skončil jako 
druhý před třetími Kocoury 
z Hrusic. Vyhrál tým TJ Go-
ttwaldov, který je ze Zlína 
a jeho hráči tak svým vítěz-
stvím uctili památku svého 
nedávno zesnulého spolu-
hráče, bývalého reprezen-
tačního hokejového bran-
káře Romana Čechmánka, 
který před rokem v Sedl-

čanech také startoval.
Pořadatele Zdeňka Gon-

dy jsme se zeptali, proč hrál 
za Hrusice? „K Hrusicím 

mám stejně jako k Sedlča-

nům blízký vztah,“ odpově-
děl. „V Hrusicích mám posta-

vený barák, a chtěli jsme mít 

tým, který by byl zajímavý 

v benešovské soutěži. Než 

jsem požádal vnuka Josefa 

Lady, zda můžeme použít 

název Kocouři Hrusice, měl 

jsem docela obavy, protože 

i zdejší starosta mi řekl, že 

to vnuk malíře a spisovatele 

asi nedovolí, protože kocou-

ra Mikeše už je všude plno. 

Naštěstí ale má Ladův vnuk 

blízko ke sportu, a když 

jsem mu řekl, že máme je-

den hokejový tým v Sedlča-

nech a teď chceme založit 

druhý v Benešově, napsal 

mi, abych mu poslal návrh, 

jak by nové dresy vypadaly. 

Panu Ladovi se moc líbily 

a dovolil, že můžeme hrát 

jako HC Kocouři Hrusice. 

Jako poděkování od nás do-

stal dres, na němž je vzadu 

jednička, jeho jméno a vep-

ředu nápis Kocouři Hrusice.“

David Myslikovjan

Už došlo i na poslední dosud neporažený hokejový tým

Hokejisté ze Zlína v Sedlčanech vítězstvím v turnaji uctili 
památku svého kamaráda, reprezentanta Romana Čechmánka
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HAVLÍČKŮV BROD Ve 12. 
kole třetiligových soubojů 
stolních tenistů ve skupi-
ně C se v sobotu 6. ledna 
utkal třetí Tatran s desátým 
celkem tabulky, takže se 
mohlo zdát, že do zápasu 
vstupuje jako velký favorit. 
Jenom ale papírový, proto-
že v utkání zcela shořel.

HB Ostrov 
Havlíčkův Brod D 
– Tatran Sedlčany 
10:2

Po úvodních čtyřhrách 
to na debakl ještě nevypa-
dalo. Na jednom ze stolů 
sice Drechsler s Kocurou 
prohráli 1:3 na sety, ale 
stejným poměrem setů 
Faktor s Pejšou zvítězili. 
Potom to ale přišlo. Hos-
té začali prohrávat jeden 
singl za druhým, dokonce 
i Pejša a Faktor v někte-
rých z nich nezvládli uhrát 
ani set, a tak skóre utěše-
ně narůstalo ve prospěch 
domácích. Jediný bod 

ve dvouhrách dokázal zís-
kat Faktor, který po skon-
čení uvedl tři faktory, proč 
utkání dopadlo tak jedno-
značně: „Prvním bylo posí-

lení domácího týmu na dru-

hou polovinu soutěže, 

protože se chce dostat ze 

sestupových příček. Zadru-

hé jsme se nedokázali srov-

nat s podmínkami v herně, 

ve které se hraje úplně jiný 

ping pong, na který nejsme 

zvyklí. Soupeř používá dru-

hé typy míčků a má stoly, 

na kterých nefunguje rota-

ce. To, že my, jako čtyři růz-

ní hráči umíme střídat rota-

ce a měnit rytmus hry, tak 

to tady nefungovalo. Zatřetí 

Karel Pejša nenastupoval 

zcela fi t a Dušan Drechsler 

měl zraněnou ruku, takže 

ani já jsem neměl žádnou 

velkou motivaci. Jestli to 

mělo skončit 10:2 nebo 

10:4, je úplně jedno. Utká-

ní proto bylo velice rychle 

u konce.“ 

Tatran zůstal s osmadva-

ceti body na třetím místě 
dvanáctičlenné tabulky, ale 
už jenom o jeden bod méně 
má čtvrtý tým Jaroměř-Jo-
sefov 2 i pátý Sokol Stěže-
ry. Ve 13. a 14. kole soutěže 
se utká Tatran na domácí 
půdě v malé hale gymnázia 
v sobotu 20. ledna s rezer-
vou pražské Slavie a o den 
později s týmem El Niňo 
Praha E. Sobotní zápas začí-
ná v 15 hodin a nedělní v 10 
dopoledne.

David Myslikovjan

SK Žižkov Praha 
– Tatran Sedlčany 
6:10 (2:7, 3:0, 1:3)
PRAHA Hned dvě utkání 
v prosinci museli vynechat 
v krajské hokejové soutěži 
hráči Tatranu, jedno na do-
mácím a druhé na soupe-
řově stadionu. Na led se 
v závěru roku v soutěžním 
klání nakonec přece je-
nom dostali a sehráli mač, 
na který určitě dlouho ne-
zapomenou. A jejich trenér 
Karel Pospíšil také ne.

Přitom do zápasu vstou-
pil Tatran ukázkově. Na ledě 
dominoval a střílel jednu 
branku za druhou. V čase 

2.53 otevřel skóre utkání Jan 
Matějka a po necelých čty-
řech minutách přidal druhý 
gól hostů Libor Bém. V čase 
13.11 už svítil na ukazate-
li stav 0:3 poté, co se trefi l 
Dominik Chwastek. A když 
vzápětí skórovali Vladimír 
Černý, znovu Libor Bém 
a Martin Náprstek, za sta-
vu 0:6 se zdálo, že o osudu 
utkání je rozhodnuto už 
v první třetině. A to přesto, 
že dvě branky potom dali 
i domácí. Sedmý gól Tatranu 
v úvodní části hry přidal Lu-
káš Petržílka. 

Ve druhé třetině se ale 
začaly dít věci! Vyjádřeno 
čísly to vypadalo takto: Čas 

37.22 – 3:7, 37.38 – 4:7, 37.57 
– 5:7. V rozmezí pětatřiceti 
vteřin nasázeli domácí ho-
kejisté tři branky a hosté 
se mohli začít strachovat 
o výsledek. Jak k tomu 
došlo, vysvětlil po návratu 
do Sedlčan trenér Tatranu. 
„Když jsme šli za stavu 2:7 

do kabiny, řekl jsem klu-

kům, že mají vyhraný zápas 

a že se mají soustředit na to, 

aby se soupeř už nedostal 

do hry. Oni se ale zbláznili, 

přestali bránit, každý z nich 

chtěl dát gól a už absolutně 

nic nedodržovali,“ řekl nám 

udivený Karel Pospíšil. „Za-

čali jsme dělat chybu za chy-

bou, domácí se dostávali 

do přečíslení a naše chyby 

trestali. Bylo mi líto našeho 

gólmana, protože ten za in-

kasované branky nemohl. 

Já jsem jenom žasl, začal 

potom i zvyšovat hlas, pro-

tože to vypadalo, jako když 

mluvím do dubu. Ve třetí tře-

tině se už naši hráči naštěstí 

začali zase soustředit a hráli 

to, co mají. Pokud by takto 

hráli od začátku, z utkání by 

se drama nemohlo stát.“

Ve třetí třetině zvýšil 
v čase 45.14 na 5:8 Domi-
nik Chwastek, v čase 49.17 
ještě stihli domácí kon-
trovat, ale závěr utkání 
patřil hokejistům Tatranu. 
V polovině závěrečné čás-

ti, kdy domácí už hráli va-
bank a otevřeli hru, přidal 
Chwastek devátý gól a půl 
minuty před posledním 
klaksonem Zdeněk Burian 
při přesilovce desátý. 

Sestava: Simer – Vild, 
Matějka, Švagr, T. Spilka, 
T. Macháč, L. Macháč – F. 
Černý, Náprstek, Bém – M. 
Pospíšil, Burian, O. Spilka – 
Chwastek, V. Černý, Petržíl-
ka. Trenér: K. Pospíšil.

Přestože po tomto utkání 
měl Tatran odehráno o dva 
zápasy méně než většina 
jeho soupeřů, v osmičlen-
né tabulce do nového roku 
vstupoval na čtvrtém místě.

David Myslikovjan

SEDLČANY V Nové forman-
ce v prostorách někdejší-
ho Svazarmu se ke konci 
minulého roku konal tur-
naj ve stolním tenisu, ur-
čený pro neregistrované 
hráče. Nad nízkou síťkou 
se bojovalo na dvou sto-
lech, a protože na startu se 
pořadatelům akce hlásilo 
dvaadvacet hráčů a dvě 
hráčky, dalo se čekat, že se 
bude jednat o pěkně dlou-
hý sportovní maratón.

A skutečně tomu tak 
bylo. První dvouhry byly 
rozehrány před dopole-
dní jedenáctou hodinou 
a ceny se rozdávaly o té-
měř devět hodin později. 
Hlavní pořadatel František 

Pejša ale neponechal nic 
náhodě, a tak vzhledem 
k předpokládanému dlou-
hému trvání akce zajistil 
silnou česnekovou polév-
ku, guláš a chlebíčky, takže 
někteří účastníci turnaje si 
s úsměvem posteskli, že se 
více občerstvují, než hrají. 
Po dohodě s hlavním roz-
hodčím, aktivním stolním 
tenistou Pavlem Posled-
ním, byli hráči rozdělení 
do čtyř šestičlenných sku-
pin s tím, že z každé z nich 
dva nejúspěšnější účast-
níci postupovali do skupi-
ny fi nálové. Ostatní hráli 
o umístění na devátém až 
čtyřiadvacátém místě. 

„Jsem rád, že si na konci 

roku přišlo zahrát tolik re-

kreačních stolních tenistů, 

a věřím, že se příští akce 

v Nové formance zúčastní 

zase,“ řekl nám po skon-
čení turnaje spokojený 
pořadatel František Pejša, 
který byl ve svých bez-
mála sedmdesáti letech 
nejstarším hráčem. Spo-
kojenější byl o to více, že 
obsadil v konečném po-
řadí desáté místo. Palmu 
vítězství si odnesl Petr Bi-
can z Prahy, který ale má 
k regionu blízký vztah, pro-
tože na Sedlčansko jezdí 
na chatu. Petr ve dvanácti 
utkáních na turnaji ani 
jednou neprohrál a pouze 
jednou remizoval. Hrálo se 

totiž ve všech případech 
na dva sety. Vítěz turnaje 
si odnesl pohár a dárkový 
balíček, ale s prázdnou ne-
odešel ani jeden z účastní-
ků turnaje. Někteří z nich 
obdrželi plakety a další 
nápoje na zpestření silves-
trovského večera.

V závěru klání rekre-
ačních stolních tenistů 
se konal exhibiční zápas, 
v němž se utkal vítěz tur-
naje s Pavlem Posledním, 
který sice po celý den za-
pisoval výsledky a neměl 
tak možnost se rozehrát, 
ale vůbec mu to nevadilo. 
Potvrdilo se, že hráč, který 
trénuje pravidelně, to má 
v ruce, a tak Poslední pora-

zil Bicana ve hře na jeden 
set 21:10. 

David Myslikovjan

Stolní tenisté dostali naloženo

Hokejisté nasázeli v první třetině soupeři sedm branek, 
na konci druhé se obávali o výsledek

Turnaj ve stolním tenisu měl dvacet čtyři 
účastníků, cenu dostal každý z nich

Vítěz turnaje Petr Bican měl ze 
svého úspěchu velkou radost. 
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Na Nový rok jsme slyšeli 
projev prezidenta Petra 
Pavla, který sklidil jak po-
chvalu, tak kritiku za přání, 
aby se naše země snažila 
brzy dostat do eurozóny, 
tedy mezi ty země EU, kde 
používají společnou měnu 
euro. Pavel tedy nechce být 
prezidentem státu, který 
neplní podepsané závazky 
a chová se spíše vychytrale.

Sleduji diskuse, komen-
táře, ale když si předsta-
vím, že by došlo na referen-
dum s otázkou, jestli chci 
euro nebo nechci euro, 
zatím bych nevěděl, oč se 
opřít. Zda o názor a přání 
exportérů, nebo ekonomů, 
bankéřů, cestovatelů, do-
vozců, politologů… Ale vě-
řím, že v této otázce na re-
ferendum nedojde.

Zastavme se u podmí-
nek, které musí být splněny, 
pokud bychom chtěli být co 
nejdříve v eurozóně. Musí-
me splňovat konvergenční 
maastrichtská kritéria, která 
jsou rozdělena na rozpočto-
vá a měnová. Jejich plnění 

hodnotí Evropská centrální 
banka a Evropská komise. 
Rozpočtová kritéria určují 
maximální výši schodku 
státního rozpočtu a veřejné-
ho dluhu v poměru k HDP. 
Měnová kritéria se týkají 
infl ace, úrokových sazeb 
a stability měnového kur-
zu. Nezbytné je ta kritéria 
udržet: vládní defi cit do 3 % 
HDP, veřejný dluh do 60 % 
HDP; stabilita měnového 
kurzu vymezuje možné po-
rušení fl uktuačního pásma.

Podle mě je v těch krité-
riích jisté kouzlo, protože 
stát, který usiluje o jejich 
plnění, si nemůže ublížit, 
ale jen prospět. Můžeme je 
do značné míry brát jako 
výchovná opatření. Nebo 
alespoň jako krotící aspek-
ty pro státy s rozdováděný-
mi populisty u moci, kteří 
si za peníze od daňových 
poplatníků nakupují jejich 
hlasy při volbách. A tak si 
začínám myslet, že přijde 
čas a budeme přesvědče-
ni, že euro potřebujeme.

Vladimír Roškot

Motýl 
na anténěTakto optimisticky označil 

rok 2024 úřadující premiér. 
Naději na změnu k lepšímu 
však chceme snad všichni. 
Dobré zprávy postupně 
přicházejí.

Vláda udržela schodek 
v plánované výši, takže 
tempo zadlužování země se 
zpomalilo. Opozice si velmi 
přála, aby to vláda nezvlád-
la, ale podařilo se. Infl ace 
klesá. Možná nespadne le-
tos ke dvěma procentům, 
ale i kdyby to byly tři nebo 
čtyři, pořád je to dobré. 
ČNB poprvé po mnoha mě-
sících snížila sazby a uvol-
nila některá pravidla pro 
hypotéky. Ceny nemovitostí 

klesají. Těch starých i těch 
nových. Sice jsou stále ab-
surdně vysoké, ale trend je 
pozitivní. Automobilky se 
také vzpamatovaly a začaly 
snižovat ceny nových aut, 
u dražších modelů i o stov-
ky tisíc. S potravinami je to 
těžší, protože se na nich na-
pakovaly maloobchodní ře-
tězce, někteří zpracovatelé 
i výrobci. Pod tlakem však 
i ceny potravin postupně 
klesají. Ceny plynu, ropy 
a silové elektřiny klesají 
také. Nejsou tak nízko jako 
před válkou, ale nejsou li-
kvidační. Lékaři i učitelé se 
s vládou nakonec dohodli. 
Máme tu úsporný balíček. 

Byť je výsledkem kompro-
misů, důležité je, že jde 
správným směrem.

Když to shrnu, tak bez-
starostný blahobyt a hlava 
v oblacích z doby předco-
vidové zpět úplně nejsou, 
avšak zdá se, že to nejhorší 
máme za sebou. Už zase 
můžeme řešit takové otázky, 
jestli za 5–10 let přijmeme 
euro. Už neřešíme, že nebu-
deme mít čím topit nebo co 
jíst.

Tady u nás, kolem Řípu, 
se nám tento rok bude žít 
zřejmě opravdu lépe. Bo-
hužel to nebude moct říct 
každý za našimi hranice-
mi. Doufejme, že tento rok 

přinese i mír na Ukrajině 
a zklidnění situace na Blíz-
kém východě. Nemůžeme 
pro to udělat nic jiného než 
vytrvat v podpoře obětí te-
rorismu. Nemusíme řešit, 
že ruské rakety dopadly 
do sedlčanského Lidlu 
v době nákupní špičky 
nebo nám srovnaly se zemí 
Severní sídliště. Nemusíme 
utíkat do krytu, když zazní 
siréna. Nemusíme řešit, 
čí syn, manžel nebo táta 
zahynul na frontě. Važme 
si toho, že místo naší krve 
a našich životů můžeme 
pouze poskytovat fi nanční 
a materiální pomoc.

Bohumil Vohanka

Všeobecné volební právo 
má každý majitel našeho 
občanského průkazu, ať se 
nachází kdekoliv. Ale v za-
hraničí to má háček v tom, 
že náš občan to má k české-
mu zastupitelskému úřadu 
(kde je volební místnost 
v dané zemi) často velmi 
daleko, a tak nevolí. Mám 
za to, že povinností Minis-
terstva vnitra je, aby kaž-
dému občanu v podobné 
situaci volby umožnila.

Jsme téměř poslední stát, 
který výkon volebního prá-
va svých občanů v zahrani-
čí systémově neřeší. Velmi 
jednoduchým a pohodlným 
způsobem jsou korespon-
denční volby. Je zajímavé, 
že minulá vláda měla kore-
spondenční volby ve svém 
vládním programu, uvažo-

vala i o využití internetu. 
A když nyní podobný návrh 
předkládá přes sněmovnu 
koalice, je opozice proti.

Podle opozice je volební 
právo podle Ústavy tajné, 
svobodné a osobní. A tyto 
podmínky prý nelze dodržet. 
Zvláštní. Když poslouchám 
výklad technického prove-
dení celé operace, nenapadá 
mě způsob, jak tyto podmín-
ky porušit. Jasný je jen důvod 
obratu dřívější vládní garnitu-
ry, dnešní opozice. Naši lidé 
v zahraničí, kteří se dostavili 
na zastupiteské úřady, volili 
při prezidentských volbách 
téměř všichni generála Petra 
Pavla. A ono je všech našich 
občanů s volebním právem 
v zahraničí kolem 600 tisíc. 
Tedy síla nemalá. 

Vladimír Roškot

Několik tříd ZŠ Propojení 
napříč stupni navštívilo di-
vadelní hru Václava Havla 
Motýl na anténě v podání 
žáků ZUŠ z literárně-dra-
matického souboru pod 
vedením Jáji Trojanové. 
Jak napovídá spojení Hav-
la s divadelní hrou, jednalo 
se o jedno z jeho absurd-
ních dramat. 

Prostory sedlčanského 
muzea, osobnost Václava 
Havla i zmíněná divadel-
ní hra vytvořily nevšední 
autentickou atmosféru. 
Žáci, kterých se do muzej-
ní knihovny vešlo téměř 
padesát najednou, byli 
oněmělí silou slov, návaz-
ností herců i jejich pře-
svědčivým vystupováním. 
V porovnání s originálem 
byla hra herecky nadpo-
četná (původní předlo-
ha čítá čtyři herce). To 
však v závěru neubíralo 
na údernosti, spádu děje, 
ani celkové opravdovosti 
onoho absurdna. 

Žáci po zhlédnutí před-
stavení odcházeli se spous-
tou otázek a list k zamyšlení 
na odchodnou (pracovní 
list) sloužil jako průvodce 
dílem, osobností V. Havla 
i dobou a událostmi, které 
si připomínáme 17. listopa-
du. Ve škole následovala 
ještě zpětná vazba, při které 
se žáci zamýšleli například 
nad vzkazy pro naší českou 
společnost. Havel je sro-
zumitelný, i děti dokážou 
vlastními slovy sdělit, proč 
chtěl společnost probudit, 
ale zároveň se nepodbízet. 
S noblesou, vkusem, skvěle 
ovládaným jazykem, hlu-
bokou myšlenkou, dobrem 
a láskou je stále naším bu-
dičem. 

Děkujeme za odvahu 
režisérce představení Jáje 
Trojanové a dětem, s nimiž 
pracuje. Vaše dílo má ob-
rovský smysl.

Gabriela Gyömberová

S L O U P E KK O M E N T Á Ř

Rok naděje

Maastrichtská kritéria 
působí výchovně

Z A M Y Š L E N Í

Nemalá síla
P O Z N Á M K A

Obec Nechval ice 
vyhlašuje konkursní řízení 

na obsazení vedoucího pracovního místa 

ŘEDITELE/ŘEDITELKY 
příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 

Nechvalice, okres Příbram

Termín pro podávání přihlášek je 23. 4. 2024 do 9 hodin 
Více informací na www.obecnechvalice.cz
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